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XIX. évfolyam 4. szám (85) 2023. október                                                          Megjelenik alkalmanként 
 

A fotók 2004-ben, egy Fejér Megyei Iparkamarában tartott rendezvényen készültek. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    

 
 

ÉPÍTQK           Hírlevél 

 

MEGHÍVÓ 
 

Az ARÉV Baráti Kör Egyesület tisztelettel meghívja tagjait és nyugdíjasait 
az ARÉV Baráti Kör Egyesület 

megalakulásának 20. éves jubileuma alkalmából szervezett találkozóra. 
 
 

A találkozó helye: JANCSÁR HOTEL Székesfehérvár, Balatoni u. 19. 
IdQpontja: 2023. november 18. szombat 10.45 óra 

 
Az ünnepi mqsorban fellép:Váradi Eszter Sára és Keller János 

A zenét és hangosítást  Gabrovits Pál biztosítja. 
 

Kérjük, fogadja el meghívásunkat és részvételével tisztelje meg a találkozót és résztve-
vQit.         
Felhívjuk minden kedves vendégünk figyelmét a rendezvény helyszínének változására. 
 
 

Kiss Lajos 
         ARÉV Baráti Kör Egyesület elnöke 
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ARÉV Baráti Kör Egyesület Alapítói                                           
ALAPÍTVA 2003.10.21. Székesfehérvár 

Aradi Ignác Farkas Józsefné Karsai Béla Pakodi Gábor Szabó István 

Babai János Fehér Lászlóné Keller József Pálmai Gábor Szabó Lajos 
Bakró Nagy György Fekete Imre Keller Józsefné Pápai Erika Szabó Lajos 
Balla Lászlóné Fekete József  Kemsei Elemérné Pápai Jánosné Szabó Lajosné  
Balogh János Feketéné Túróczy Nóra Keresztes Imre Papp István Szalai Jánosné 
Bana Sándor Ferenczné Kósa EmQke Kertész Gyula Paska Károly  Szalóki Zita 

Banai József Ferenczi István Kiffer István Pataki István Szekeres Gábor 
Baranyi Illés FertQ Imre  Kis József Pavela István SzendrQi Péter 

Baranyi József Fodor Sándor József Kiss János Pergel Imre SzendrQi Péterné 
Bata Lászlóné Fricz András  Kiss József Pernyéz Istvánné Szigetvári József 
Benke József Galambos Ottó Kiss Lajos Petrovics Ferencné Szigetvári Józsefné 

Béres Józsefné özv. Ganesz János Komáromy Antalné Pintér János Szikora Kálmánné 
Bierwarth Fülöp Gere Gyula Koródi István Pintér Józsefné Sziksz Ferencné 
Blank Artúr Gombai Ferenc Kótai László Pletser Lajos SzQke JenQ 
Boda János Gulyás József KQ Antal László Pribék István Szulczer István  
Bogár Lászlóné Gyalog János   KQhidi László Pulai István  Takács János 
Borbély Béla Gyetvai Gyula Kránitz Ferenc Rácz János Takács József 

Bori Sándor GyQrfi Menyhért Kránitz Ferencné Radetzky István Takács Lászlóné 
Bögös Sándorné Hajdú Sándor  Kremnitzky Géza  Radetzky JenQ Tarlós Józsefné 
Böhmné Csendes Hedvig Halmainé Szarvas Erzsébet Kukuly Zoltánné Radetzky Ödön Tausz László 
Böröcz Jánosné Halmi Béláné Kulifai Ferenc Rajkó Gyula Tóka Tiborné 
Buda Sándor Hangya Jánosné özv. Kurja István Rajnai László Tombor Istvánné 
Buza István Harmati Vincéné Lángi JenQné Rajnainé Erdélyi Éva Tordas Pálné 
Czinkotai Béla Harsányi Lászlóné László József Rakoncza Istvánné Tóth György 
Czupár György Hegedqs István LQrinszky György Rauf János Tóth György 

Csabai Béla  Hegedqs Istvánné  M.Tóth István Retkes László Tóth Györgyné 

Csapó Józsefné Hegedqs Sándor Madarász Jánosné Rékasi Györgyné Tóth János 
Cseh Józsefné Heinrich Ferenc  Madler Piroska Róka Ferenc Tóth Jánosné 

Csikesz Lajos Heinrich Ferencné Mahler László id.  Rujsz Béláné Tóth József 
Csípai János Hivekovics Mária Májer József  Ruzicska Györgyné Tóth Kálmán 
Csizmazia László Homor Miklós Májer Józsefné Sas András TQke József 
Csomai Lászlóné Horváth János Marton Antalné  Sárkány Ferenc Turán Lászlóné  
Csombok Imre Horváth Károly  Marton Ferenc Schneider János Unyi József 
Csóri István Horváth Mihály Marton Lajos Schneider Jánosné Varga György 
Csuthy László Horváth Péter Medve Sándor SchQn Adolf Varga János 
Csuthy Lászlóné Horváth Péterné Mészáros Ferencné Sellei Andor Vásárhelyi István  
Deák Józsefné Hufnagl Lóránt Moldicz György Simon Géza Vendég JenQ 
Debreceni Kálmán  Hufnagl Lórántné  Mucsi Márta Simon József Vida István 

Dékány Józsefné Ignáth Ferencné Nagy Elekné Sipos Éva Vihart István 
Deli János  Izsay László  Nagy István Solti ErnQné Vihart Istvánné 
Deresné Bori Mária Jáni Géza Nagy Istvánné Sommer Antal  Vinkovics Imre 
Dobos József Jelena István Nagy János Steiner János  Virág  Mária Zsuzsánna 
Dr. Kissné Sinka Klára Jenei József Nagy János  Stoján Józsefné Wibling József 
Dr. Kovácsné Járosi Zsuzsanna Johann Márton Nagy József Strasszer József Wollein István 
Dr. Kulcsár Zsuzsanna Juhász Sándor  Nagy Ottó Sulák László Zalavári Miklósné 
Dr. Roszkopfné Színay 
Gabriella Kákonyi Gabriella Nagy Zoltán Sulákné Gál Klára Zalka István  
Emperger János Kaleszdorfer József  Németh László  Süveges Ferenc Zalka Istvánné 

Farkas István Kálmán Péter Orbán Ferenc Süveges Ferencné Zólyomi József 
Farkas István Kámán Béla Pajor Lászlóné Szabó Gábor Zseli Miklósné  
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Kalocsára kirándultunk 
 
Az évek óta megszokott Qszi kirándulásunk idén 
Kalocsára vezetett bennünket. 
2023.szeptember 29-én a zsúfolásig megtelt 
autóbusz elindult a Kalocsa-Paks új Duna-híd 
irányába, hogy megtekintsük a folyamatban levQ 
építkezést. 
Az új híd közúti híd lesz, amely Paksot és Kalocsát 
köti össze. A Duna magyarországi szakaszán ez 
lesz a huszadik híd. 
A Kormány 2015-ben nemzetgazdasági 
szempontból kiemelt jelentQségqvé nyilvánította a 
projektet, amelynek kivitelezésére kiírt pályázatot a 
Duna Aszfalt Zrt. nyerte meg. A munkálatokat 
2021-ben kezdték meg, az alapkQ letételére június 
10-én került sor. A híd átadásának határideje 2024. 
május 31. 
A látogatóközpontban két vezetQ fogadott 
bennünket, ahol társaságunkat két csoportra osztva 
ismertették a hídépítéssel kapcsolatos tudnivalókat. 
Film készült az építkezésrQl, melyet megnéztünk, 
ezt követQen pedig sétát tettünk a helyszínen. 
Az épülQ Duna-híd legfontosabb paraméterei: 

- teljes hossza 946 méter, mely 3 részbQl 
tevQdik össze: 

· bal parti ártéri híd (220 méter) 
· mederhíd (440 méter) 
· jobb parti ártéri híd (286 méter); 

- szélessége 19 3 23 méter között változik; 
- alapozása cölöpalapozással készült 1,5 

méter átmérQvel és 10 3 17 méter 
magassággal; 

- a teherviselést a Dunába épített két vasbeton 
pilonban oldalanként 10-10 ferde kábel 
biztosítja; 

- az ártéri részeken a tartószerkezet acélból 
készült, melynek össztömege 4.000 tonna; 

- a meder feletti rész vasbeton szerkezetq, a 
beépített beton mennyisége 32.000 m3, de 
felhasználtak az építésnél acél trapézlemezt 
is; 

- jelenleg a mederhídi résznél mintegy 8 
méter, az ártéri résznél 20-20 méter 
szerkezet hiányzik. 

A teljes projekthez hozzátartozik még a környezQ 
községek útvonalainak átépítése, valamint az utak 
hídra történQ fel- és lejáratainak kialakítása is. 

Az adatok sorából egy hiányzik, ez pedig a projekt 
bekerülési összege, azonban ezt nem osztották meg 
velünk. 
A híd után a jól megérdemelt ebéd következett, a 
hírek szerint mindenki megelégedésére. Ezt 
követQen körbejártuk Kalocsa városközpontját. 
Az érsekség épületeit sajnos csak kívülrQl tudtuk 
megtekinteni, mert ekkor már minden látogatható 
hely bezárt.  

 
Szerencsénkre a Paprika Múzeum még nyitva állt, 
melynek nagyobb része a pincében került 
elhelyezésre, a Bormúzeummal közösen. Itt a 
paprika fajtákat, illetve a paprikapor elkészítéséhez 
tartozó eszközöket mutatják be, a Bormúzeum 
pedig ugyanezt a tematikát követi. 

 
Még egy érdekesség Kalocsával kapcsolatban, 
hogy a 10 éve mért 25.000 fQs városi lakosság 
napjainkra mindössze 16.000 fQre fogyatkozott. 
Mindez azonban nem látszott meg a város és 
parkjai tisztaságán és a házak külsején sem.  
A várostól elbúcsúzva, élményekben gazdagon 
tértünk haza az esti órákban. 
Azt hiszem, mindannyiunk nevében mondhatom, hogy ma is 
kiderült, hogy kis közösségünknek milyen nagy igénye van a 
közösen eltöltött idQre és az ilyen tartalmas kirándulásokra. 

Farkas László 
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SzendrRi Péter 
SzendrRiné Ágnes 

Négy nemzedék az építQiparban 
A SzendrQi-család igazi kuriózummal szolgál, 
hiszen azzal dicsekedhet, hogy náluk az egymást 
követQ négy generáció tagjai valamennyien 
eljegyezték magukat az építQiparral.  

SzendrQi Péter 1951 Qszén jelentkezett kQmqves 
ipari tanulónak a siófoki építQipari vállalatnál. 
1952 és 1956 között elvégzi az építQipari 
technikumot, közben Inotán, Székesfehérváron 
dolgozott. 1957-ben már mqvezetQ a bányászlakás-
építési programban Mecsérpusztán. 
1957-ben ismerkedett meg leendQ feleségével: Ági 
ugyanis az édesapját, az építésvezetQ Meiszter Feri 
bácsit látogatta meg egy bakonycsernyei 
munkaterületen: ott találkozott Péterrel, a 
segédmqvezetQvel.  

SzendrQiné Ági szintén a vállalatnál kezdett el 
dolgozni, miután leérettségizett a budapesti Ybl 
Miklós ÉpítQipari Technikumban, 1958-ban. 
Évtizedeken át az építésügyi adminisztrációban 
dolgozott: megbecsülték, hiszen a vállalatnál 
tudták, igen fontos munkát végeznek azok is, akik 
az építésügyi dokumentációval kapcsolatos 
valamennyi teendQt intézik.  

1960-ban házasodtak össze. SzendrQi Péter pedig 
végig járta a ranglétrát: segédmqvezetQbQl 
mqvezetQ, majd építésvezetQ lett. Tihanyban, 1959-
ben, fiatalemberként már az utóbbi beosztásban 

dolgozott. A magyar állam 
megvette a brüsszeli 
világkiállítás barakkjait, és 
hatalmas építkezésbe 
kezdett a Balaton 
környékén. Tihany mellett 
Siófokon, 
Balatonföldváron és 
Keszthelyen is moteleket 
építettek, éttermekkel, 
recepcióval. 

MqvezetQként, 
építésvezetQként sok 
dologért felelt, hiszen 
ebben a pozícióban tudni 
kell jól >mozgatni= az 
embereket, gondoskodni 

arról, hogy a különféle szakmák képviselQi, a 
helyes sorrendben és persze hatékonyan végezzék a 
feladatukat. 

Természetesnek tartotta a továbbképzést, ha kellett, 
még hegeszteni is megtanult, magától értetQdQnek 
tekintette, hogy az építQiparban mindig új 
technológiai eljárásokat kell megismerni. Amikor 
panelházakat építettek, a helyszínen, a 
gyártótól tanulták meg az 
összeszerelést:  Dunaújvárosban, Veszprémben, 
GyQrben vettek részt továbbképzésen. Amikor 
pedig a gyorsan elkészülQ, könnyqszerkezetes 
épületek felé orientálódtak, Angliában heteket 
töltöttek, hogy megismerjék a CLASP-rendszert. 
Sorra épültek ezzel az eljárással az iskolák, 
óvodák, lakótelepek.  

A vállalat a technológiai üzemszervezésre 1968-
ban tért át: akkor lett a kQmqves fQüzem vezetQje. 
Ide tartozott minden elQregyártott elem építése, 
valamint a befejezQ kQmqvesmunkák. Ez a fQüzem 
fogta át a vállalati tevékenység mintegy 40 
százalékát. ElQfordult, hogy mintegy 400 ember 
tartozott irányítása alá.  

SzendrQi Péter ma is úgy érzi, annak idején nem 
választott rosszul: az építQiparban megbecsülték, 
elismerték. 

Az ARÉV Baráti Kör Egyesület egyik alapító tagja. 
 
Jelenleg is az egyesület vezetRségében az elnökhelyettes 
funkciót tölti be és aktívan vesz részt a Baráti Kör 
tevékenységében. 
 


















